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Inleiding

Het is goed te constateren dat het college van burgemeester en wethouders het motto dat 
het CDA gebruikte tijdens de verkiezingsperiode heeft overgenomen. Het CDA stond en staat 
nog steeds voor een zelfstandige gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. Het college 
erkent dat nu ook, want wat schrijven zij in hun uitvoeringsprogramma onder het hoofdje 
“onze opdracht en ambities”: 

Kernachtig geformuleerd is het onze opdracht om Haarlemmerliede en Spaarnwoude een 
gemeente te laten zijn waarin mensen graag wonen, werken en recreëren.

Dus uitvoering geven aan de opdracht die onze inwoners ons gegeven hebben tijdens de 
laatste gemeenteraadsverkiezingen; zet je in voor het behoud van een zelfstandige 
gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude.

De begroting is gebaseerd op de meicirculaire. Ondertussen heeft de septembercirculaire 
het levenslicht gezien, waaruit blijkt dat wij voor de jaren na 2015 iets minder uitkering van 
de Rijksoverheid gaan ontvangen dan in de meerjarenbegroting is opgenomen. De verlaging 
van deze uitkering is echter minimaal en heeft niet tot gevolg dat de meerjarenbegroting niet 
meer sluitend is. De resultaten van zowel de begroting voor het jaar 2015 als de 
meerjarenbegroting zou nog positiever uit gekomen zijn, wanneer het college uitvoering had 
gegeven aan wat zij stellen in hun collegeprogramma 2014 – 2018; namelijk dat er een 
voorzichtiger financieel beleid gevoerd gaat worden. Deze stelling wordt met de voeten 
getreden, wij zien namelijk dat het college bereid is om ruim € 50,00 per inwoner te besteden 
aan onderzoeken die zij zelf, volgens wat zij in hun collegeprogram aangeven, niet meer 
nodig vinden. Kan het college aangeven wat zij verstaan onder een “voorzichtig financieel 
beleid” ?

Op 17 september 2014 heeft de Raad van State een uitspraak gedaan over het 
bestemmingsplan Woongebied SpaarneBuiten 2012. Met uitzondering van de zogenaamde 
waterwoningen kan het gebied nu verder ontwikkeld worden. Door deze uitspraak van de 
Raad van State is een einde gekomen aan een lange periode van onzekerheid. Vestiging 
van nieuwe industrieën in dit gebied wordt hiermee voorkomen. De overgebleven vraag blijft 
echter: wat gaat er gebeuren met de landschapsheuvel ?  Neemt de gemeente deze over 
van de projectontwikkelaar en hoe worden, onverhoopte toekomstige problemen met de 
verontreinigde grond, in financieel opzicht, afgedekt ?

Op het gebied van de drie transities; de invoering van de Participatiewet, de jeugdzorg en de 
overheveling van de AWBZ-begeleiding  en persoonlijke verzorging wordt goed 
samengewerkt binnen de  IASZ. De vraag is in hoeverre er met de bij dit 
samenwerkingsverband betrokken gemeenten, gekomen kan worden tot verdere vormen van 
samenwerking.

Wij gaan nu over tot de behandeling van de programmabegroting.
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Programma 0 Algemeen Bestuur.

Bestuurskracht.

De kosten van de externen zijn opgenomen in de begroting 2014. Er is een verzoek 
ingediend bij de provincie om een financiële bijdrage. Het standpunt van het CDA is hier 
genoegzaam over bekend. Weggegooid geld dat wel door de belastingbetaler moet worden 
opgebracht. Er zit geen verschil tussen of het nu door de gemeente betaald wordt of door de 
Provincie; het komt uit de portemonnee van de belastingbetaler. Welke stappen denkt het 
college te nemen om de uitgaven aan inhuur van derden tot een minimum te beperken?

Verkiezingen. 

De raad wil dat er in het dorp Halfweg op een centrale plaats een stembureau is. Als hier 
kosten aan verbonden zijn, zullen we dat moeten accepteren. Is het college voornemens 
uitvoering te geven aan het standpunt van de raad?

Programma 1 Openbare orde en veiligheid.

Recentelijk is de APV herzien. Deze verordening staat bol van voorschriften waarop 
gehandhaafd dient te worden. Het CDA verneemt graag van het college de top tien 
onderwerpen waarop in het komende jaar specifiek gehandhaafd gaat worden.

Programma 2 Verkeer, vervoer en waterstaat.

Openbare verlichting.

Het college is van plan om een beheersplan op te stellen voor de openbare verlichting. Op 
welke termijn kunnen wij een dergelijk plan, onderbouwd met een financiële paragraaf, 
tegemoet zien in de raad ?

Onderhoud en nieuwbouw wegen.

In 2013 is er een Wegenbeheersplan gemaakt door Arcadis. Dit plan schijnt niet te voldoen 
aangezien er in 2014 een nader onderzoek heeft plaats gevonden. Hoe luidde de opdracht 
die in 2013 aan Arcadis was verstrekt en wat zijn de kosten verbonden aan het nadere 
onderzoek dat in 2014 is verricht? Door welk bureau is het onderzoek in 2014 gedaan? 
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Spaarndammerdijk en gebied Rijnlandshuis e.o. 

In opdracht van de gemeente Haarlem gaat Liander nu toch werkzaamheden uitvoeren op 
de IJdijk en Spaarndammerdijk in het oude dorp Spaarndam. Is er overleg tussen onze 
gemeente met de gemeente Haarlem over deze werkzaamheden en welke invloed hebben 
de werkzaamheden op o.a. het woon-/werkverkeer van onze inwoners ?

Op 15 september jl. vond een voorlichtingsavond plaats, onder andere over de plannen die 
het Hoog Heemraadschap van Rijnland heeft met het Rijnlandshuis in Spaarndam. Tijdens 
die avond is de suggestie geopperd om de Lagedijk af te sluiten bij het Rijnlandshuis en 
weer aan te laten sluiten op de Lagedijk in SpaarneBuiten. Op deze manier wordt een 
gevaarlijke kruising afgesloten voor het gemotoriseerde verkeer, het Rijnlandshuis blijft 
toegankelijk via de Lageweg. Is het college bereid deze suggestie serieus in overweging te 
nemen?

Tijdens deze avond werd ook de vraag gesteld waarom de bewoners van het gedeelte van 
Spaarndam dat onder het bestuur van de gemeente Haarlem valt, niet van deze 
voorlichtingsavond op de hoogte gesteld waren. Hetzelfde zou je trouwens kunnen vragen 
over de voorlichtingsavond die de gemeente Haarlem gehouden heeft op 22 september over 
de werkzaamheden op haar grondgebied. Is het college bereid om in overleg te treden met 
de gemeente Haarlem, om te bereiken dat in geval van voorlichtingsbijeenkomsten 
betreffende het gehele dorp Spaarndam, de inwoners van het gehele dorp ook geïnformeerd 
worden?

Tijdens de afgelopen periodes zijn wij regelmatig geconfronteerd met zeer zware regenbuien. 
Het dorp Zwanenburg heeft een paar maal blank gestaan. Er werd gesproken over de 
noodzaak om een nieuw bezinkbassin bij de Mientekade. Hoe is de actuele situatie op dit 
moment? Wanneer verwacht het college een uitspraak van de Raad van State over de 
Mientekade?

Buslijn 80 en 14.

Naast de inmiddels op buslijn 80 gesneuvelde bushalte bij de Vinkenbrug, dreigt ook 
voortdurend het opheffen van buslijn 14. Is het college voornemens pro-actief (bij voorkeur 
gezamenlijk met de gemeente Haarlem) op te treden naar de verantwoordelijke 
gedeputeerde, teneinde ook deze belangrijke busverbinding voor onze inwoners in stand te 
houden ?

SugarCity. 

Algemene beschouwingen 2015 CDA 1e termijn Pagina 4



   

De raad heeft altijd als uitgangspunt gehad dat de kosten van ontsluiting voor rekening van 
de projectontwikkelaar moesten komen. Welk standpunt neemt het college op dit moment in 
ten aanzien van de kosten van de westelijke ontsluiting?

Polanenpark

De gemeente is aandeelhouder van dit park. Er hebben zich nu twee grote bedrijven 
gevestigd. Is de directie van het park nog in gesprek met nieuwe kandidaten?. Hoe wordt er 
publiciteit gegeven aan deze vestigingsplaats zo dicht bij Schiphol?

Programma 3 Economische Zaken.

Beleidsontwikkelingen 2015.

Wij gaan er vanuit dat de in het kader van een terugval in het Midden- en Kleinbedrijf 
genoemde opmerking: “In Spaarndam blijkt dat sinds enkele jaren uit leegstand van winkels 
aan Dr. W. Nijestraat”, geplaatst is in het kader van enige zelfspot ? De meeste van deze 
winkeltjes staan immers al vele jaren leeg. Kan het college ons een indicatie geven wanneer 
wij een raadsvoorstel tegemoet kunnen zien betreffende de plannen op dit stukje terrein in 
Spaarndam? 

Overleg bedrijfsleven en KvK. 

Om het overleg met het bedrijfsleven en de Kamer van Koophandel weer nieuw leven in te 
blazen, vinden wij een goed initiatief. Wij vragen ons alleen af of dit overleg plaats vindt door 
middel van gesprekken met de bestaande ondernemersverenigingen of dat alle gevestigde 
bedrijven hier afzonderlijk voor worden uitgenodigd. Wat is het standpunt van het college 
hierin? 

Programma 4 Onderwijs.

In een van de laatste nummers van het VNG Magazine viel te lezen dat gemeenten 5% te 
veel betalen voor het leerlingenvervoer. Een van de oorzaken was dat de betreffende nota’s 
vaak niet, globaal of incidenteel gecontroleerd worden. Hoe is een en ander in onze 
gemeente geregeld?
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Brede school.

De gebiedsvisie Halfweg gaat uit van het realiseren van een brede school in de dorpskern. 
Het college gaat er vanuit dat in deze brede school plaats is voor de basisscholen en overige 
maatschappelijke voorzieningen. Aan welke voorzieningen wordt dan gedacht? Heeft er al 
overleg plaats gevonden met deze maatschappelijke voorzieningen? Op welke termijn denkt 
het college met een voorstel naar de raad te komen?

Programma 5 Cultuur en recreatie.

Cultuureducatie.

De Stichting Hart verzorgt educatieprogramma’s over de verschillende disciplines van kunst 
en cultuur, Deze programma’s worden aangeboden aan het primair onderwijs. Maken de 
leerlingen op onze basis scholen inderdaad op deze manier kennis met de verschillende 
vormen van kunst en cultuur en hoe werkt een en ander in de praktijk?

Jeugdcultuurfonds. 

Dit betreft vooral jeugdigen in achterstandsposities. Wat is de definitie van 
“achterstandspositie” en wie bepaald of er sprake is van een dergelijke situatie? De 
gemeentelijke taak is gering, wij bieden alleen ondersteuning bij PR en communicatie. Kan 
het college hier nader toelichting op geven?

Sportverenigingen.

Onder dit hoofd wordt ook aandacht besteed aan overgewicht. De gezondheid van het kind 
is in de eerste plaats een taak van de ouders. Maar ook vanuit het onderwijs kan er aandacht 
aan overgewicht worden besteed. Welke taak ziet het college voor zich op dit gebied om 
zowel tijdens het onderwijs als bij de sportverenigingen voldoende aandacht te krijgen voor 
het probleem van overgewicht?

Financieel overzicht

Het college verwacht een stijging van baten op openbaar groen en openluchtrecreatie door 
verdere verkopen van snippergroen. Welke stukken snippergroen denkt het college nog te 
kunnen verkopen en tegen welke prijs?

Programma 6 Sociale voorzieningen en maatschappelijke 
dienstverlening.
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Transities AWBZ, WMO, Jeugd en participatie. 

In de tweede kamer is vanuit de oppositie duidelijk aangegeven dat er aan de manier waarop 
een en ander in de praktijk wordt geregeld bezwaren kleven. Binnen het 
samenwerkingsverband met de gemeente Heemstede en gemeente Bloemendaal wordt 
hard gewerkt om te komen tot een goede uitvoering van de wettelijk opgelegde taken. Toch 
willen wij graag van het college horen hoe de huidige stand van zaken is. Met welke 
problemen worden wij straks in de overgangsfase geconfronteerd en hoe gaan we die 
problemen oplossen? Is het college van mening dat de toezeggingen van de 
Staatssecretaris voldoende zijn om het hoofd te bieden aan deze problemen?

Programma 7 Volksgezondheid en milieu.

Afvalscheidingsadvies.

Het huidige scheidingsresultaat in onze gemeente is nog ver verwijderd van de landelijke 
doelstelling. Hoe denkt het college te bereiken dat ook in onze gemeente de landelijke 
doelstelling wordt behaald?

Terugdringen vervuiling. 

Een enkele maal worden de scholen ingeschakeld om het zwerfafval te verwijderen. Op zich 
zelf genomen een goed initiatief om de kinderen er al op attent te maken dat je geen rommel 
op straat of in het water moet gooien. Maar welke initiatieven denkt het college te 
ontwikkelen om de vervuiling verder terug te dringen?

Duurzame- en energiebesparende maatregelen.

Wij hebben het onderwerp meer aan de orde gesteld. Maar wanneer mogen we nu acties 
van het college verwachten? 

Geluids- en stofhinder vanuit de omgeving.

Schiphol, N200, A9, Westpoort Spoorlijn Haarlem-Amsterdam……

De “stapeling” van geluidshinder en fijnstof-belasting, vormt voor onze gemeente een steeds 
groter wordend probleem. De grens van het toelaatbare is bereikt of overschreden.

Onze gemeente kan geen verdere belasting door deze vormen van hinder meer verdragen. 
Er zal energie gestopt moeten worden om deze mening en gedachte in te bedden bij de 
gemeentevisies van de ons omringende gemeentes binnen de Metropool Regio Amsterdam, 
alsmede bij de Provincie.
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Leefbaarheidsgelden Schiphol.

Wij willen dat het college i.s.m. de gemeente Haarlem, stappen onderneemt om de plannen 
van de Dorpsraad Spaarndam verder te concretiseren. Daarmee kunnen gelden uit de 
tweede tranche voor verbetering van de leefomgeving van Schiphol worden aangevraagd.

Deze gelden kunnen volgens het CDA ook ingezet worden om de toekomst van het 
Dorpshuis Spaarndam veilig te stellen. Deelt het college deze mening ?

Programma 8 Ruimtelijke ordening en volkshuisvesting.

Bouwgrondexploitatie.

Als er, om wat voor redenen dan ook, afspraken gemaakt worden met projectontwikkelaars, 
hoe denkt het college dan de belangen van de gemeente zo goed mogelijk in de betreffende 
overeenkomsten te regelen? Situatie zoals zich in het verleden hebben voorgedaan zoals bij 
Waterwende dienen voorkomen te worden. Wij vernemen graag van het college hoe zij  een 
en ander in voorkomende gevallen zullen regelen.

Groenplan en Structuurplan 2035  

Door samenwerking met de omringende gemeenten in de MRS, willen wij een werkelijke 
groene buffer handhaven in een verstedelijkende Randstad.

Daarbij dient de Houtrakpolder groen te blijven door samen met de overige groene gebieden 
in de gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude, dit gebied nadrukkelijk(er) te profileren 
als een soort “Central Park “ binnen de MRA . Hiertoe dient een concrete invulling te 
worden gegeven aan de inrichting van het Groene Schip en de rest van de Houtrakpolder. 
Projecten, uit te voeren door bijvoorbeeld jongeren uit de zogenaamde top 600 (i.s.m. DWI-
Amsterdam, stichting Het Eiland en SBB), kunnen hierin worden opgenomen. SBB dient 
hiertoe allereerst een inrichtingsplan voor de Houtrakpolder op te stellen en de toegezegde 
investeringen uit de inkomsten van het Groene Schip ook daadwerkelijk ter beschikking te 
stellen. Het college moet het initiatief en de leiding op zich nemen om dit proces in gang te 
zetten. De Houtrakpolder kan mede door dit sociaal aspect, een bredere en gevarieerdere 
invulling krijgen dan alleen recreatief groen gebied. Het Groene Schip mag van ons versneld 
aangelegd worden.  Welke stappen gaat het college ondernemen om SSB te bewegen haar 
financiële toezeggingen waar te maken en tevens te komen met een inrichtingsplan voor de 
Houtrakpolder ?

SpaarneBuiten

Het CDA is blij met de uitspraak van de Raad van State. Wij verwachten van het college 
binnen niet te lange tijd een prognose van de verdere ontwikkelingen op dit terrein.
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Eerder in onze algemene beschouwingen hebben wij al iets gezegd over het Rijnlandshuis. 
Toch nog even de vraag welke conclusies het college trekt uit hetgeen besproken is op 15 
september jl. ten aanzien van het gemeenlandshuis (Rijnlanshuis). 

Woonvisie 2014 – 2018.

Deze wordt, na voorlopige vaststelling door het college, gedurende 6 weken ter visie gelegd. 
Na het verstrijken van deze periode zal de Woonvisie met de bijbehorende nota Zienswijzen 
ter besluitvorming worden aangeboden aan het College. Eerst in december, mag volgens 
planning de Raad er iets over zeggen. Deze gang van zaken bevreemd ons enigszins, graag 
horen wij van het college een nadere uitleg hierover.

Financieel overzicht. 

Als belangrijkste punt wordt aangevoerd een andere toerekening van overheadkosten. Kan 
het college hier iets specifieker in zijn? Ook staat er een post voor stads- en 
dorpsvernieuwing. Komt hiervoor nog een afzonderlijk raadsvoorstel zodat wij hier 
inhoudelijk over kunnen discussiëren?

Programma 9 Algemene dekkingsmiddelen.

De algemene uitkering gaat duidelijk omlaag. De verwachting is dat deze dalende lijn zich 
voortzet, deze conclusie mag getrokken worden op basis van de uitkeringspercentages. 
Daar tegenover staat dat SpaarneBuiten nu verder ontwikkeld kan gaan worden. Welke 
invloed gaat dit hebben op onze meerjarenbegroting?

Paragraven
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Paragraaf C.

We blijven in herhaling vallen: een jaar geleden hebben we de vraag gesteld over de status 
van de Spaarndammerdijk. Ook nu weer kunnen we dezelfde vraag stellen. Het 
Hoogheemraadschap van Rijnland zal pas een beslissing over het al of niet ophogen van de 
dijk nemen, nadat de staatssecretaris een beslissing genomen heeft over de status van de 
dijk. Na de Provinciale goedkeuring voor het vervangen van de Noordersluis in IJmuiden, zijn 
ook uitspraken gedaan over primaire waterkeringen. Wanneer doet de staatssecretaris nu 
eindelijk eens een uitspraak over de status van de dijk? Heeft het college hier contacten over 
met de eigenaar van de dijk?

Tot slot.

Wij hopen dat alle betrokkenen zich in willen blijven zetten voor het gebied dat (nu nog 
steeds…) de naam heeft: Gemeente Haarlemmerliede en Spaarnwoude. Moge alle 
betrokkenen de kracht en de wijsheid vinden om de juiste beslissingen te nemen, 
beslissingen die in het belang zijn van de inwoners van deze gemeente.

De CDA fractie wenst het college wijsheid toe bij de beantwoording van de vragen. 

De CDA fractie,

Ingrid Vink

Henk Koelman

Ruut van Schie

Theo van Heese
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